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Utlåtande Rotel I (Dnr KS 2018/1802)

Motion om social investeringsfond i Stockholms 
Stad
Motion av Emilia Bjuggren (S)

Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar följande.
Motionen besvaras med hänvisning till vad som sägs i utlåtandet.

Föredragande borgarrådet Anna König Jerlmyr anför följande.

Ärendet

Emilia Bjuggren (S) har lämnat in en motion till kommunfullmäktige där hon 
föreslår att staden ska fortsätta finansiera förebyggande arbete inom ramen för 
sociala investeringar. 

Därigenom ska preventiva insatser generera samhälls- som 
kommunalekonomiska vinster. 

I motionen föreslås: 
 Att en social investeringsfond även i fortsättningen bidrar till att 

finansiera förebyggande arbete i stadens verksamheter.
 Att medel till fondens fortsatta verksamhet reserveras i behandlingen 

av stadens bokslut.
 Att kommissionen för ett hållbart Stockholm fortsätter ta fram 

kunskap och konkreta förslag för hur segregationen i Stockholm ska 
brytas.

Beredning

Ärendet har remitterats till stadsledningskontoret, arbetsmarknadsnämnden, 
socialnämnden, utbildningsnämnden, Skarpnäcks stadsdelsnämnd, Spånga-
Tensta stadsdelsnämnd, Södermalms stadsdelsnämnd och Polisregion 
Stockholm. Polisregion Stockholm har inte inkommit med något svar. 
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Stadsledningskontoret påpekar att staden i dagsläget bedriver ett 
omfattande arbete med sociala investeringar och föreslår ett fortsatt fokus på 
arbetet med kontinuerlig uppföljning och utvärdering av genomförda 
investeringar.

Arbetsmarknadsnämnden framhåller att tidiga, förebyggande insatser är 
väldigt viktiga och att en möjlighet att utveckla nya preventiva arbetssätt kan 
generera besparingar i framtiden. 

Socialnämnden är positiv till och införstådd med värdet av förebyggande 
arbete men menar att det finansiella regelverket kring en social 
investeringsfond ligger utanför socialtjänstens område.

Utbildningsnämnden menar att det har funnits fördelar med den sociala 
investeringsfonden men bedömer att den haft begränsad inverkan på nämndens 
verksamhet. 

Skarpnäcks stadsdelsnämnd skriver att mångsidigt förebyggande åtgärder 
skapar bättre uppväxtvillkor för barn och unga samt ger bättre levnadsvillkor 
för enskilda individer senare i livet

Spånga-Tensta stadsdelsnämnd delar uppfattningen att det finns behov av 
olika former av investeringar i stadsdelsområdet. 

Södermalms stadsdelsnämnd anser att staden bör fortsätta att prioritera och 
utveckla arbetet med sociala förebyggande insatser och tidigt stöd.

Mina synpunkter

Det bedrivs i dagsläget ett omfattande arbete med sociala investeringar, vilket 
sträcker sig över flera arbetsområden, däribland skola, arbetsmarknad och 
socialtjänst. Insatserna följs noga på nämndnivå och utvärderas för att klargöra 
deras effekter. De syftar till att social utsatthet ska kunna undvikas i framtiden 
och att motverka utanförskap.

Vad gäller segregationen i staden, har den grönblåa majoriteten en ambitiös 
agenda för att bemöta den. Här kan flera åtgärder nämnas, till exempel stadens 
integrationspakt, genom vilken staden arbetar för att förstärka stadens 
samarbete med näringslivet för att hjälpa de som står långt från 
arbetsmarknaden att komma i arbete och egen försörjning. Vi jobbar även med 
andra insatser för att sluta gapet mellan inner- och ytterstaden så att vi ska få 
en öppen, inkluderande och sammanhållen stad.

I övrigt hänvisar jag till stadsledningskontorets tjänsteutlåtande. 

Bilagor
1. Reservationer m.m.
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2. Motionen

Borgarrådsberedningen tillstyrker föredragande borgarrådets förslag.

Reservation anfördes av borgarråden Karin Wanngård, Olle Burell, Emilia 
Bjuggren och Jan Valeskog (alla S) enligt följande.

Vi föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande.
1. Motion (2018:1802) om social investeringsfond i Stockholms stad av Emilia 

Bjuggren (S) bifalls. 
2. Därutöver anföra följande

Stockholm en fantastisk stad men det är också en stad som tampas med klassklyftor 
och segregation. En stad som har fått se hur klyftorna tillåtits öka under åren 2006-
2014 när skattesänkningar, privatiseringar och ombildningar fick gå före det 
förebyggande sociala arbetet. 

Efter valet 2014 fick Stockholm en ny majoritet, en rödgrönrosa majoritet som 
ändrade färdriktning mot den politik som förts av de borgerliga partierna. Några av de 
viktigaste besluten som togs under den gångna mandatperioden var inrättande av en 
social hållbarhetskommission och en social investeringsfond. Segregationen och 
klyftorna skulle motverkas med en progressiv politik och med stöd av forskning, 
näringsliv, föreningsliv. Resurser avsattes för skapandet av ett Stockholm för alla. 

Syftet med sociala investeringen är att ge möjligheter till stadens verksamheter att 
utveckla nya preventiva arbetssätt som kan generera besparingar i framtiden. Samtliga 
remissinstanser är positiva till att interna medel fortsättningsvis finns tillgängliga för 
utvecklande av nya arbetsformer och insatser. Utbildningsnämnden skriver i remissvar 
att ”fonden har gjort det möjligt att söka pengar för projekt där kostnaden för det 
förebyggande arbetet uppstår i en förvaltning, men kostnaderna minskar på sikt i en 
annan förvaltning. I de fallen kan förebyggande arbete som minskar kostnaderna för 
kommunen totalt sett genomföras, som annars inte blivit genomfört.” 

Fondens betydelse framhålls även av de andra remisstanserna. Det är förståeligt att 
nämnderna ställer positiva till investeringsfonden. För flera framgångsrika 
verksamheter som idag bedrivs gör det tack vare medel ur fonden. 

Stärkt tidigt stöd i samverkan (STIS) är ett projekt som har flera ägare; 
socialförvaltningen, stadsdelsförvaltningarna i Farsta, Skarpnäck, Hässelby-Vällingby, 
Spånga-Tensta, Rinkeby-Kista och Enskede-Årsta-Vantör arbetar tillsammans. 
Projektet finansieras genom fonden och syftar till att etablera och erbjuda ett anpassat 
föräldrastöd i ytterstaden. Hittills i år har 1300 blivande föräldrar och föräldrar som 
har barn i åldrarna 0-6 år deltagit. Programmen är uppskattade och gör skillnad. 

Framtid Stockholm Järva, Techgården i Tensta, ABC 13-18 år i stadsdelarna i 
Västerort , Stöd till kortutbildade elever, Flera vägar in i Enskede-Årsta-Vantör, Stöd 
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för att stärka och främja barns läsande i Rinkeby-Kista är några av de andra arbeten 
som görs och som antagligen inte kunnat bedrivas utan avsatta resurser.    

Att majoriteten inte vill avsätta ytterligare medel för den sociala 
investeringsfonden eller använda sig av en social hållbarhetskommission för att få 
fram kunskap och evidensbaserade förslag för hur segregationen i Stockholm ska 
brytas är beklagligt men inte förvånande. Att arbeta för minskade klyftor och jämlikhet 
har aldrig legat borgerligheten varmt om hjärtat.

Kommunstyrelsen delar borgarrådsberedningens uppfattning och föreslår att 
kommunfullmäktige beslutar följande.

Motionen besvaras med hänvisning till vad som sägs i utlåtandet.

Stockholm den 2 oktober 2019

På kommunstyrelsens vägnar:
A N N A  K Ö N I G  J E R L M Y R

Mats Larsson

Reservation anfördes av Karin Wanngård, Jan Valeskog och Karin 
Gustafsson (alla S) med hänvisning till Socialdemokraternas reservation i 
borgarrådsberedningen.

Ersättaryttrande gjordes av Sissela Nordling Blanco (Fi) med hänvisning till 
Socialdemokraternas reservation i borgarrådsberedningen.
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Remissammanställning

Ärendet

Emilia Bjuggren (S) har lämnat in en motion till kommunfullmäktige där hon 
föreslår att staden ska fortsätta finansiera förebyggande arbete inom ramen för 
sociala investeringar. 

Därigenom ska preventiva insatserna generera samhälls- som 
kommunalekonomiska vinster. 

I motionen föreslås: 
 Att en social investeringsfond även i fortsättningen bidrar till att 

finansiera förebyggande arbete i stadens verksamheter.
 Att medel till fondens fortsatta verksamhet reserveras i behandlingen 

av stadens bokslut.
 Att kommissionen för ett hållbart Stockholm fortsätter ta fram 

kunskap och konkreta förslag för hur segregationen i Stockholm ska 
brytas.

Beredning

Ärendet har remitterats till stadsledningskontoret, arbetsmarknadsnämnden, 
socialnämnden, utbildningsnämnden, Skarpnäcks stadsdelsnämnd, Spånga-
Tensta stadsdelsnämnd, Södermalms stadsdelsnämnd och Polisregion 
Stockholm. Polisregion Stockholm har inte inkommit med något svar.

Stadsledningskontoret

Stadsledningskontorets tjänsteutlåtande daterat den 5 april 2019 har i 
huvudsak följande lydelse.

Inom Stockholms stad pågår ett arbete med sociala investeringar. Det har genomförts 5 
utlysningar och totalt så har 13 investeringar beviljats medel, till en summa om 229,2 
mnkr. Därmed finansierar de 300 mnkr som är avsatta, samtliga sociala investeringar 
framtill slutdatum år 2022, samt arbetet med effektutvärdering. De sociala 
investeringarna involverar en stor bredd av områden – arbetsmarknad, socialtjänst 
(BoU, missbruk, föräldrastöd), fritid, förskola, skola och trygghet. Tillsammans bidrar 
ovanstående till att uppfylla syftet med sociala investeringar – att undvika framtida 
utanförskap och social utsatthet. Vidare utgör den sammantagna inriktningen för de 
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sociala investeringarna, en god möjlighet till måluppfyllelse för kommunfullmäktiges 
inriktningsmål 1 En modern storstad med möjligheter och valfrihet för alla. 

Sammanfattningsvis bedriver staden i dagsläget ett omfattande arbete med sociala 
investeringar, vilket inkluderar olika arbetsområden och förvaltningar. 
Stadsledningskontoret bedriver parallellt ett arbete för att stödja nämnderna i att 
kontinuerligt följa upp investeringarna. För att förtydliga påverkan av de sociala 
investeringarna, dess kommunekonomiska inverkan, samt hur de bidrar till 
inriktningsmål 1, finns också ett viktigt arbete med effektutvärderingar. 

Stadsledningskontoret föreslår ett fortsatt fokus på arbetet med kontinuerlig 
uppföljning och i synnerhet utvärdering av genomförda investeringar. Därmed skapas  
goda förutsättningar till att förstå vilka arbetssätt som är framgångsrika samt att skapa 
evidens kring stadens insatser. Under hösten 2019 avrapporteras de första delarna ur 
arbetet med utvärdering av de sociala investeringarna. 

En ytterligare utlysning av medel för sociala investeringar planeras under 2019 
med beslut i tertialrapport 2. 

Stadsledningskontoret föreslår att motionen anses besvarad med hänvisning till vad 
som sägs i stadsledningskontorets tjänsteutlåtande.

Arbetsmarknadsnämnden

Arbetsmarknadsnämnden beslutade vid sitt sammanträde den 27 augusti 
2019 följande.

1. Arbetsmarknadsnämnden beslutade att hänvisa till förvaltningens 
tjänsteutlåtande som sitt svar på remissen. 

2. Arbetsmarknadsnämnden beslutade att justera paragrafen 
omedelbart.

Reservation anfördes av Salar Rashid m.fl. (S) och ledamoten Rashid 
Mohammed m.fl. (V), bilaga 1.

Reservation anfördes av Martin Westmont (SD), bilaga 1.

Ersättaryttrande gjordes av Maria Jansson (Fi), bilaga 1.

Arbetsmarknadsförvaltningens tjänsteutlåtande daterat den 15 augusti 
2019 har i huvudsak följande lydelse.

Utifrån såväl preventionsforskning som egna praktiska erfarenheter anser 
arbetsmarknadsförvaltningen att tidiga, förbyggande insatser är oerhört viktiga både ur 
ett mänskligt och ur ett samhällsekonomiskt perspektiv. Många av förvaltningens 
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verksamheter har en preventiv ambition. Framförallt syftar insatser riktade till 
ungdomar inom det kommunala aktivitetsansvaret (KAA) och alla ungdomar som 
varken arbetar eller studerar (UVAS) upp till 29 år till att undvika långtgående 
utanförskap. Förvaltningen bedriver ett omfattande uppsökande arbete bland 
ungdomar och erbjuder en palett av insatser för att stödja UVAS-ungdomar tillbaka till 
studier eller in på arbetsmarknaden. 

Arbetsmarknadsförvaltningen bedriver som nämnts i bakgrunden ett arbete 
finansierat av den sociala investeringsfonden och deltar i ytterligare två sammanhang. 
Det är en möjlighet att utveckla nya preventiva arbetssätt som kan generera 
besparingar i framtiden. Möjlighet till projektfinansiering finns även genom externa 
fonder. Förvaltningen är aktiv i att ansöka om och bedriva projekt med extern 
projektfinansiering, exempelvis från Europeiska socialfonden(ESF), för att möjliggöra 
än mer verksamhetsutveckling. För närvarande är förvaltningen projektägare för fyra 
ESF-projekt, projektpartners i ytterligare ett antal och har precis beviljats medel 
utifrån ytterligare två ESF-ansökningar. 

Arbetsmarknadsförvaltningen är positiv till både interna och externa medel för 
förebyggande utvecklingsprojekt i form av tidiga insatser. 

När det gäller förslaget om att kommissionen för ett socialt hållbart Stockholm bör 
fortsätta ta fram kunskap och förslag till hur segregationen ska brytas menar 
arbetsmarknadsförvaltningen att arbetet med Agenda 2030 kan uppfylla behov av 
fortsatt fokus och ansträngning för att skapa möjligheternas Stockholm för alla. Både i 
förvaltningens fortsatta utvecklingsarbete generellt och i Agenda 2030-arbetet är 
kunskap från kommissionen till nytta.

Det integrationsutskott som inrättats under kommunstyrelsen har i uppdrag att vara 
pådrivande i att bryta segregationen i staden och att främja goda och jämlika 
socioekonomiska förhållanden mellan Stockholms stadsdelar. Även inom ramen för 
detta arbete kan fortsatt kunskap tas fram kopplat till en socialt hållbar utveckling.

Arbetsmarknadsnämnden föreslås hänvisa till förvaltningens tjänsteutlåtande som 
sitt svar på remissen.

Socialnämnden

Socialnämnden beslutade vid sitt sammanträde den 21 maj 2019 följande. 
Socialnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på 
remiss från kommunstyrelsen avseende motion om social investeringsfond i 
Stockholms stad.

Reservation anfördes av Alexandra Mattsson m.fl. (V) och Karin Gustafsson 
m.fl. (S), bilaga 1.
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Ersättaryttrande gjordes av Anna Rantala Bonnier (Fi) som instämde i 
förslaget till beslut och reservation från (V) och (S). 

Socialförvaltningens tjänsteutlåtande daterat den 29 mars 2019 har i 
huvudsak följande lydelse.

Flera uppdrag i 2019-års budget för Stockholms stad fokuserar på förebyggande arbete 
och tidiga insatser med avstamp taget i forskningen kring samband mellan barns 
uppväxtvillkor och levnadsvillkor senare i livet när det gäller exempelvis arbete och 
inkomst, hälsa, missbruk och kriminalitet. 

Staden deltar även i det nationella arbetet med att öka fokus på förebyggande 
socialt arbete och tidiga insatser. Hässelby-Vällingbys stadsdelsförvaltning driver 
exempelvis en pilot kallad ”Modell för tidigt socialt stöd”. Piloten genomförs i 
samarbete med Sveriges kommuner och landsting, kommunerna i Stockholms län samt 
Region Stockholm och är en av flera lokala piloter där man ska prova modeller och 
arbetssätt för tidiga insatser. Via det så kallade ”Partnerskapet” mellan Sveriges 
kommuner och landsting, Socialstyrelsen och kommunerna i Sverige ingår även 
socialförvaltningen i en pilot som ska undersöka verksamma komponenter i 
förebyggande arbete.

Förvaltningen är positiv till och införstådd med värdet av förebyggande arbete och 
välkomnar resurstillskott för ändamålet. Om det ska vara i form av en investeringsfond 
eller inte kan förvaltningen inte bedöma. Det finansiella regelverket kring en sådan 
fond ligger utanför socialtjänstens område. För förvaltningen är det viktigt att medel 
avsätts för att utveckla metoder för uppföljning och utvärdering av det förebyggande 
arbetet.

Förvaltningen anser att staden bör fortsätta att utveckla arbetet med förebyggande 
insatser och tidigt stöd. De rekommendationer som ges i Ju Förr desto bättre – vägar 
till en förebyggande socialtjänst (delbetänkande av Utredningen Framtidens 
socialtjänst, SOU 2018:32) bör vara vägledande för arbetet. I delbetänkandet anges 
bland annat att:

 Det kommer att behövas en kombination av olika åtgärder och 
styrmedel för att ett förebyggande perspektiv i socialtjänsten ska bli verklighet.

 Socialtjänstens förebyggande arbete bedrivs på samhälls-, grupp- och 
individnivå.

 Former och arbetssätt för socialtjänstens medverkan i 
samhällsplaneringen behöver utvecklas och etableras.

 Det förebyggande arbetets innehåll, omfattning och utveckling över 
tid behöver synliggöras.

 Metodstöd behövs för att utveckla socialtjänsten till en lärande 
organisation.
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 Behovet av samordnad kunskapsutveckling, kunskapsspridning samt 
utveckling och förvaltning av evidensbaserade förebyggande metoder är stort.

För förvaltningens del är det viktigt att det förebyggande sociala arbetet fortsätter 
att vara i fokus och utvecklas. 

Förvaltningen föreslår att socialnämnden hänvisar till detta tjänsteutlåtande som 
svar på remiss avseende motion om socialinvesteringsfond i Stockholms stad. 

Utbildningsnämnden

Utbildningsnämnden beslutade vid sitt sammanträde den 13 juni 2019 
följande.

Förvaltningens tjänsteutlåtande överlämnas till kommunstyrelsen som svar 
på remissen.

Reservation anfördes av Martin Westmont (SD), bilaga 1.

Ersättaryttrande gjordes av Tove Wiberg Öhman (SD), som hänvisade till 
reservationen av Martin Westmont (SD).

Utbildningsförvaltningens tjänsteutlåtande daterat den 13 mars 2019 har i 
huvudsak följande lydelse.

Förvaltningen anser att det har funnits fördelar med den sociala investeringsfonden. 
Fonden har gjort det möjligt att söka pengar för projekt där kostnaden för det 
förebyggande arbetet uppstår i en förvaltning, men kostnaderna minskar på sikt i en 
annan förvaltning. I de fallen kan förebyggande arbete som minskar kostnaderna för 
kommunen totalt sett genomföras, som annars inte blivit genomfört. 

Efter att Stockholms stads sociala investeringsfond inrättats infördes regler för att 
återföra medel till fonden. En förvaltning som beviljats bidrag för ett projekt från 
fonden ska enligt reglerna återbetala medlen genom minskade budgetanslag 
kommande år. För utbildningsförvaltningen innebar det att det blev svårare att söka 
medel ur fonden. Detta beroende på att kostnaderna inte skulle minska i 
utbildningsförvaltningen utan i andra förvaltningar vid ett lyckat projektresultat.

Utbildningsnämnden har sökt och fått pengar för ett projekt av den sociala 
investeringsfonden. Den sociala investeringsfonden har också varit mer lättanvänd än 
motsvarande externt (utanför kommunen) finansierade projekt.

Förvaltningens bedömning är att den sociala investeringsfonden haft begränsad 
inverkan på utbildningsnämndens verksamhet. Det mesta av nämndens förebyggande 
arbete sker inom ordinarie verksamhet, till exempel skolans kompensatoriska uppdrag.

En avveckling av den sociala investeringsfonden i den form den har påverkar inte 
utbildningsnämndens verksamhet i någon stor utsträckning. Förvaltningen ser dock en 
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fördel av att det finns sökbara projektmedel med samma syfte som den sociala 
investeringsfonden haft. Detta för att kunna prova nya arbetsformer för att minska 
kommunens framtida kostnader.

Förvaltningen föreslår att utbildningsnämnden beslutar att förvaltningens 
tjänsteutlåtande överlämnas till kommunstyrelsen som svar på remissen.

Skarpnäcks stadsdelsnämnd

Skarpnäcks stadsdelsnämnd beslutade vid sitt sammanträde den 29 
augusti 2019 följande. 

1. Skarpnäcks stadsdelsnämnd beslutar att överlämna förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på motionen. 

2. Omedelbar justering.

Reservation anfördes av Monica Löwström m.fl. (S), bilaga 1.

Skarpnäcks stadsdelsförvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 31 maj 
2019 har i huvudsak följande lydelse.

Barn, unga och vuxna får rättssäkert, kvalitativt och individuellt stöd och insatser av 
socialtjänsten när behov uppstått. Förvaltningen delar skribentens uppfattning om att 
mångsidigt förebyggande åtgärder skapar såväl bättre uppväxtvillkor för barn och 
unga samt ger bättre levnadsvillkor för enskilda individer senare i livet. 

Förvaltningen har två pågående projekt som drivs med medel från sociala 
investeringsfonden; Skarpnäcksmodellen och Nya vägar.  

Förvaltningen deltar även i den satsning som socialförvaltningen samordnar, 
projekt Stärkt tidigt stöd i samverkan. Inom dessa projekt bedrivs ett 
utvecklingsarbete, där nya arbetssätt och samarbetsformer prövas inom det 
förebyggande och främjande arbetet, som inte skulle vara möjligt att bedriva utan extra 
medel. 

I samband med kommunstyrelsens behandling av underlag till budget 2020 med 
inriktning 2021 och 2022 för kommunstyrelsen framgår under ”Mina synpunkter” att ” 
Under 2019 kommer nämnder och styrelser fortsatt att kunna ansöka om medel för 
sociala investeringar i samband med tertialrapport 2.”

Förvaltningen efterfrågar en enklare ansökningsprocess som möjliggör att 
innovativa idéer tas tillvara och som främjar utveckling. Förvaltningen upplever också 
att den urvalsprocess som idag finns kan kortas ned. 

Förvaltningen anser att kunskapsutveckling kring det förebyggande arbetet är 
viktigt men har ingen synpunkt på hur det ska organiseras.

Spånga-Tensta stadsdelsnämnd
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Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutade vid sitt sammanträde den 13 juni 
2019 följande.

Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att överlämna förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på motionen. 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 14 maj 
2019 har i huvudsak följande lydelse.

Barn, unga och vuxna får rättssäkert, kvalitativt och individuellt stöd och insatser av 
socialtjänsten när behov uppstått. Förvaltningen delar skribentens uppfattning om att 
förebyggande åtgärder skapar såväl bättre uppväxtvillkor för barn och unga samt att 
ger bättre levnadsvillkor senare i livet. 

Förvaltningen har ett pågående projekt som bedrivs med medel från sociala 
investeringsfonden; etablering av Techgården. Förvaltningen deltar även i 
socialförvaltningens projekt Stärkt tidigt stöd i samverkan - ytterstaden. Inom dessa 
projekt bedrivs förebyggande och främjande arbete som inte skulle vara möjligt att 
bedriva utan extra medel. 

I Spånga-Tensta stadsdelsområde finns strukturella utmaningar i form av låga 
skolresultat, bostadslöshet och trångboddhet, förekomst av gängkriminalitet, 
radikalisering, otrygghet, psykisk ohälsa samt segregation. Förvaltningen delar 
skribentens uppfattning om att det finns behov av olika former av investeringar i 
stadsdelsområdet. Förvaltningens verksamheter behöver utvecklas för att möta de stora 
utmaningar som finns och särskilt riktade, långsiktiga medel kan ge nödvändiga 
förutsättningar för en sådan utveckling.

Förvaltningen efterfrågar ett enklare ansökningsförfarande som möjliggör att 
innovativa idéer tas tillvara och som främjar utveckling utan en byråkratisk och 
tidsödande process. Erfarenheterna av de befintliga projekten som fått sociala 
investeringsmedel visar dock att verktyget sociala investeringar innebär krav på 
återredovisning och ett system för att följa upp att de gjorda investeringarna medför 
motsvarande besparingar på längre sikt. För komplexa samhällsutmaningar är det ofta 
svårt att göra denna analys, varför möjligheterna att använda sociala investeringar kan 
vara begränsad.

Förvaltningen anser att kunskapsutveckling kring området segregation är viktigt 
men har ingen synpunkt på var organisatoriskt kunskapsutvecklingen ska ske. 
Förvaltningen har inte heller någon synpunkt på var organisatoriskt 
ansökningsförfarandet sker.  

Förvaltningen föreslår att nämnden beslutar att överlämna tjänsteutlåtandet som 
svar på motionen.

Södermalms stadsdelsnämnd
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Södermalms stadsdelsnämnd beslutade vid sitt sammanträde den 13 juni 
2019 följande.

Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar 
på remissen. 

Särskilt uttalande gjordes av Anders Göransson m.fl. (S), bilaga 1.

Södermalms stadsdelsförvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 23 april 
2019 har i huvudsak följande lydelse.

Stockholms stad inrättade i samband med årsredovisning 2014 en social 
investeringsfond med syfte att motverka utanförskap och social utsatthet. Under 2015 
tog stadsledningskontoret fram riktlinjer för stadens sociala investeringsfond som 
lämnades på remiss till samtliga stadsdelsnämnder. Södermalms stadsdelsnämnd 
lämnade ett remissvar den 4 februari 2016. Nämnden var positiv till inrättandet av en 
social investeringsfond men såg bland annat svårigheter med modellen för återföring 
av medel i form av uppnådda besparingar. 

År 2017 lämnade Södermalms stadsdelsförvaltning in en idéskiss för insatser 
finansierade från sociala investeringsfonden. Idéskissen avsåg förstärkta och 
förebyggande integrationsinsatser i samverkan med civilsamhället, förenings- och 
näringslivet och att utveckla en metod för tidiga insatser mot självförsörjning och 
bostad. Förvaltningen fick avslag på idéen med hänvisning till att den inte var 
tillämpbar inom ramen för den sociala investeringsfondens arbete. Förvaltningen har 
därför inte erfarenhet av samtliga faser i processen kring investeringsfonden.

Förvaltningens uppfattning är att staden bör fortsätta att prioritera och utveckla 
arbetet med sociala förebyggande insatser och tidigt stöd. Flera uppdrag i stadens 
budget för år 2019 fokuserar på förebyggande arbete med avstamp i sambandet mellan 
barns uppväxtvillkor och levnadsvillkor senare i livet. Det är viktigt att stadens 
verksamheter ges förutsättningar för att kunna skapa långsiktighet i det förebyggande 
arbetet och att utveckla och implementera kunskapsbaserade arbetssätt och metoder. 

Förvaltningen föreslår att stadsdelsnämnden överlämnar
förvaltningens tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på
remissen.
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Bilaga 1
Reservationer m.m.

Arbetsmarknadsnämnden

Reservation anfördes av Salar Rashid m.fl. (S) och ledamoten Rashid 
Mohammed m.fl. (V) enligt följande.

1. Motion om ”Social investeringsfond i Stockholms Stad” av Emilia 
Bjuggren (S) bifalls.

2. Därutöver anförs följande
Stockholm är en fantastisk stad men det är också en stad som tampas med klassklyftor 
och segregation. När den rödgrönrosa majoriteten styrde Stockholm initierade vi 2015 
kommissionen för ett socialt hållbart Stockholm. Med grund i de 18 rapporter la

vi politiken för att bryta segregationen och klasskillnader och att skapa ett 
Stockholm för alla. Forskningen visar att det finns ett starkt samband mellan barns 
uppväxtvillkor och levnadsvillkor senare i livet. 

Inom arbetsmarknadsnämnden har vi i linje med denna vetskap ökat arbetet med 
att minska ungdomsarbetslösheten. Under föregående mandatperiod ökade vi antalet 
sommarjobb, införde 90-dagarsgarantin, öppnade upp fler jobbtorg och intensifierade 
det uppsökandet arbetet inom det kommunala aktivitetsansvaret (KAA) och ungdomar 
som varken arbetar eller studerar (UVAS) upp till 29 år. Arbetsmarknadsnämnden har 
beviljats sociala investeringsfondsmedel för projekt som avser stöd till kortutbildade – 
bland annat kortutbildade unga nyanlända och deltar också i två andra 
investeringsfondsprojekt. 

Förvaltningen pekar på att arbetet med Agenda 2030 nu istället uppfyller behov av 
fortsatt fokus och ansträngning för att skapa möjligheternas Stockholm för alla.  
Problemet är att Agenda 2030 är ett ramverk med uppsatta mål som saknar 
investeringsmedel som tidigare fanns inom sociala investeringsfonden. 

Vi vet att genom ett förebyggande socialt arbete kan vi förhindra ett socialt 
utanförskap. 

Med den insikten inrättade vi en social investeringsfond och med detta beslut gav 
vi framför allt stadsdelsnämnderna möjlighet att ytterligare förstärka sitt preventiva 
arbete tillsammans med andra berörda fackförvaltningar. Tyvärr gör inte den 
borgerliga majoriteten samma bedömning. Istället för satsningar på förebyggande 
arbete ser vi tvärtom stora nedskärningar på densamma. Besparingar på både jobbtorg 
och vuxenutbildningen. Vi ser med oro på bristande satsningar som i förlängningen 
kommer leda till ökade kostnader för hela samhället.

Reservation anfördes av Martin Westmont (SD) enligt följande.
1. Att motionen avslås
2. Att därutöver anföra följande:

Den sociala investeringsfonden som skapades under föregående mandatperiod har 
varit en stor budgetpost för stadens skattebetalare. 
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Den sociala investeringsfonden har haft begränsad inverkan på 
arbetsmarknadsnämndens verksamhet. Resultatet av investeringsfondens verksamhet 
är svåröverskådligt och den sociala investeringsfonden ska avvecklas. Istället ska ett 
större fokus läggas på ansvarstagande och omprioriteringar inom det befintliga 
budgetunderlaget.

Ersättaryttrande gjordes av Maria Jansson (Fi) enligt följande.
1. Motion om ”Social investeringsfond i Stockholms Stad” av Emilia 
Bjuggren (S) bifalls.
2. Därutöver anförs följande

Stockholm är en fantastisk stad men det är också en stad som tampas med klassklyftor 
och segregation. När den rödgrönrosa majoriteten styrde Stockholm initierade vi 2015 
kommissionen för ett socialt hållbart Stockholm. Med grund i de 18 rapporter la vi 
politiken för att bryta segregationen och klasskillnader och att skapa ett Stockholm för 
alla. Forskningen visar att det finns ett starkt samband mellan barns uppväxtvillkor och 
levnadsvillkor senare i livet. 

Inom arbetsmarknadsnämnden har vi i linje med denna vetskap ökat arbetet med 
att minska ungdomsarbetslösheten. Under föregående mandatperiod ökade vi antalet 
sommarjobb, införde 90-dagarsgarantin, öppnade upp fler jobbtorg och intensifierade 
det uppsökandet arbetet inom det kommunala aktivitetsansvaret (KAA) och ungdomar 
som varken arbetar eller studerar (UVAS) upp till 29 år. Arbetsmarknadsnämnden har 
beviljats sociala investeringsfondsmedel för projekt som avser stöd till kortutbildade – 
bland annat kortutbildade unga nyanlända och deltar också i två andra 
investeringsfondsprojekt. 

Förvaltningen pekar på att arbetet med Agenda 2030 nu istället uppfyller behov av 
fortsatt fokus och ansträngning för att skapa möjligheternas Stockholm för alla.  
Problemet är att Agenda 2030 är ett ramverk med uppsatta mål som saknar 
investeringsmedel som tidigare fanns inom sociala investeringsfonden. 

Vi vet att genom ett förebyggande socialt arbete kan vi förhindra ett socialt 
utanförskap. 

Med den insikten inrättade vi en social investeringsfond och med detta beslut gav 
vi framför allt stadsdelsnämnderna möjlighet att ytterligare förstärka sitt preventiva 
arbete tillsammans med andra berörda fackförvaltningar. Tyvärr gör inte den 
borgerliga majoriteten samma bedömning. Istället för satsningar på förebyggande 
arbete ser vi tvärtom stora nedskärningar på densamma. Besparingar på både jobbtorg 
och vuxenutbildningen. Vi ser med oro på bristande satsningar som i förlängningen 
kommer leda till ökade kostnader för hela samhället.
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Socialnämnden

Reservation anfördes av Alexandra Mattsson m.fl. (V) och ledamoten Karin 
Gustafsson m.fl. (S) enligt följande.

3. Motion om Social investeringsfond i Stockholms Stad av Emilia 
Bjuggren (S) bifalls. 

4. Därutöver anförs följande
Stockholm är en fantastisk stad men det är också en stad som tampas med klassklyftor 
och segregation. När den rödgrönrosa majoriteten styrde Stockholm initierade vi 2015 
kommissionen för ett socialt hållbart Stockholm. Med grund i de 18 rapporter la vi 
politiken för att bryta segregationen och klasskillnader och att skapa ett Stockholm för 
alla. 

Forskningen visar att det finns ett starkt samband mellan barns uppväxtvillkor och 
levnadsvillkor senare i livet. Vi vet att genom ett förebyggande socialt arbete kan vi 
förhindra ett socialt utanförskap. Med den insikten inrättade vi en social 
investeringsfond och med detta beslut gav vi framför allt stadsdelsnämnderna 
möjlighet att ytterligare förstärka sitt preventiva arbete. 

Tyvärr gör inte den borgerliga majoriteten samma bedömning. Istället för 
satsningar på förebyggande arbete ser vi tvärtom stora nedskärningar på densamma. 
Besparingar i barn, kultur och fritid med effekten att i vissa stadsdelar saknas 
professionellt drivna parkleksverksamheter helt och i andra stadsdelar är det 
sommarjobben som ska finansiera moderata skattesänkningar. Vi ser med oro på 
bristande satsningar som i förlängningen kommer leda till ökade kostnader för hela 
samhället.

Utbildningsnämnden

Reservation anfördes av Martin Westmont (SD) enligt följande.

1. Att motionen avslås
2. Att därutöver anföra följande:

Den sociala investeringsfonden som skapades under föregående mandatperiod har 
varit en stor budgetpost för stadens skattebetalare. 

Sverigedemokraterna delar förvaltningens åsikt om att den sociala 
investeringsfonden haft begränsad inverkan på utbildningsnämndens verksamhet.

Resultatet av investeringsfondens verksamhet är svåröverskådligt och den sociala 
investeringsfonden ska avvecklas. Istället ska ett större fokus läggas på ansvarstagande 
och omprioriteringar inom det befintliga budgetunderlaget. 

Skarpnäcks stadsdelsnämnd
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Reservation anfördes av Monica Löwström m.fl. (S) enligt följande.

Att en socialinvesteringsfond även i fortsättningen bidrar till att
finansiera förebyggande arbete i stadens verksamhet. Att medel till fondens fortsatta 
verksamhet reserveras i behandlingen av stadens bokslut.Att Kommissionen för ett 
socialt hållbart Stockholm fortsätter ta fram kunskap och konkreta förslag för att 
segregationen i Sthlm ska
bryta.

Södermalms stadsdelsnämnd

Särskilt uttalande gjordes av Anders Göransson m.fl. (S) enligt följande.

Vi delar motionärens positiva syn på den sociala investeringsfonden. Stadsdelen sökte 
pengar från den fonden för Vintertulls-projektet under föregående mandatperiod, 
tyvärr utan att
få några. 

Vi ser också behovet av att Kommissionen för ett socialt hållbart Stockholm får 
fortsätta arbetet med att ta fram konkreta förslag. Färdplan mot ett Stockholm för alla 
är ett oerhört viktigt dokument för alla som vill att Stockholm ska vara en jämlik och 
progressiv stad.
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